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Summary

        
Complications in out-patient gastroscopy were evaluated retrospectively in 995 examinations performed in 625 patients. At the examination seven complications were registered in the gastroscopy record. Two complications: perforation of the stomach and cardiac arrhythmia, required hospitalisation. None of the complications was lethal. Inquiries to the referring general practitioners revealed 5 cases where the gastroscopy had led to consultations because of minor complaints after the examination. Considering all complaints as complications the frequency of complications in out-patient gastroscopy was 1.2%.


      
        
Zusammenfassung

        
Die Komplikationen bei 995 ambulanten Gastroskopien bei 625 Patienten wurden retrospektiv ausgewertet. Zum Zeitpunkt der Untersuchung wurden 7 Komplikationen in der Kartei registriert. 2 Komplikationen, eine Magenperforation und Herzrhythmusstörungen, machten eine stationäre Aufnahme erforderlich, Todesfälle traten nicht auf. Eine Anfrage beim überweisenden Arzt ergab 5 Fälle, wo der Patient wegen geringfügiger postendoskopischer Beschwerden den Arzt konsultiert hatte. Faßt man alle diese Fälle als Komplikationen zusammen, so ergibt sich eine Frequenz von 1,2%.


      

Key-Words

Out-patient gastroscopy - complications - patient risk
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